

June 2024

CSTM 2024 Saskatoon – Bridging Transfusion Communities

A huge thank you to the 336 attendees who registered for our annual conference. You helped make it a success. There were 98 delegates registered for the morning workshop session and 95 for the afternoon session. Close to 208 attendees mingled and networked with colleagues during the President's and Exhibitor's receptions. The conference featured 67 speakers covering a wide range of topics which truly reflected the conference title "Bridging Transfusion Communities". The conference had huge support from the research community with 70 abstracts accepted for poster presentation and 11 abstracts accepted for oral presentations. The calibre of submissions exceeded expectations!

Congratulations to the CSTM Award recipients: Click [here](#) to read about the extraordinary contributions and accomplishments of these well-deserving recipients.

- **QuidelOrtho Award** – Dr. Gwen Clarke
- **Blum Award** – Elaine Van Oyen
- **Buchanan Award** – Elaine Blais

Congratulations to the CSTM Bursary Recipients: Click [here](#) for more information on these bursaries.

- **CSL Behring Nursing Bursary** – Stephanie Jinson, Michele Tobin
- **Grifols Bursary in honor of Pat Letendre** – Donna Lee Jones, Nour Alhomsy
- **Speaker Legacy Bursaries** – Diana Kobes, Kristy Schmitt

Celebrating Excellence: Meet the Inaugural Canadian Blood Services Dana Devine Award Recipient!

We are thrilled to announce that Melika Loriani has been selected as the recipient of the 2024 Canadian Blood Services Dana Devine Award! Melika's groundbreaking research under the mentorship of Dr. Don Branch is revolutionizing the field by identifying small molecules to replace IVIg. The Canadian Blood Services Dana Devine award was established this year to recognize promising scientists in a field related to transfusion science and medicine, blood banking and blood biotherapies. Let's come together to celebrate Melika's accomplishments and the bright future she represents for our community!

CSTM 2024 Sponsors and Exhibitors: CSTM 2024 Conference Organizing Committee is very grateful to the sponsors and exhibitors who made this conference possible.

Partners: Canadian Blood Services, Héma-Québec

Platinum Sponsors: Discover Saskatoon, argenx Canada, CSL Behring Canada, Grifols Canada, QuidelOrtho

Silver Sponsors: Pfizer Canada, Takeda Canada inc.

Bronze Sponsors: Bio-Rad laboratories, MAK-SYSTEM, Roche



Exhibitors:

AstraZeneca, argenx Canada, Best Theratronics Ltd, Bio-Rad Laboratories, Cerus, Canadian Blood Services, CSL Behring Canada, Fresenius Kabi Canada Ltd, Grifols Canada, Haemonetics, Héma-Québec, IQMH, Inter Medico, MAK-SYSTEM, Pfizer Canada, QuidelOrtho, Takeda Canada, Recordati Rare Diseases, WellSky, Werfen

CSTM Virtual Education Day: It's Summer, Baby!

CSTM is excited to host its next virtual education event featuring Intrauterine Transfusion and an interesting Perinatal Para Bombay case. The event will be held on **July 17th, 2024, from 12:00 - 14:30 ET** and once again offered simultaneously in both English and French. Open to anyone - you do not need to be a CSTM member to attend. Register [here](#).

Reminder: previous virtual event recordings are now available in the members-only portal on the “education - webinars” page.

Save the date for upcoming events:

4 June, Virtual: LearnTransfusion Seminar: [HLA nightmare cases](#)

10-16 June, Virtual, (French only) : [Semaine de la sécurité transfusionnelle APCSTQ](#)

11 June, Virtual: LearnTransfusion Seminar: [Topic teaching: Interesting serology immunohaematology cases](#)

13 June, Virtual: CTTG lecture series: [Community-based research](#)

21-23 June, St-John's : [LABCON conference](#)

23-27 June, Barcelona: [ISBT international Congress](#)

22-26 June, Bangkok: [ISTH Congress 2024](#)

Check it out: The [CSTM Careers page](#) for any current job postings. Interested in posting a job? Contact [webmaster](#)

CSTM blogs: Watch for new blogs about CSTM committees and transfusion accreditation!

The CSTM is grateful for the financial support of our 2024 annual conference sponsors:



juin 2024

[SCMT 2024 Saskatoon](#) – Créer des ponts entre les communautés transfusionnelles - Résumé du congrès

Un grand merci aux 336 participants qui se sont inscrits à notre conférence annuelle. Vous avez contribué à en faire un succès. Il y avait 98 délégués inscrits aux ateliers du matin et 95 pour les sessions de l'après-midi. Près de 208 participants se sont rencontrés et ont réseauté avec des collègues lors des réceptions du président et des exposants. La conférence a réuni 67 conférenciers couvrant un large éventail de sujets qui reflétaient vraiment le titre de la conférence « Créer des ponts entre les communautés transfusionnelles ». La conférence a bénéficié d'un énorme soutien de la communauté des chercheurs avec 70 résumés scientifiques acceptés pour la présentation d'affiches et 11 résumés acceptés pour présentation orale. Le calibre des soumissions a largement dépassé les attentes !

Lauréats des prix de la SCMT : [Cliquez ici](#) pour en savoir plus sur les contributions et les réalisations extraordinaires de ces récipiendaires méritants.

- **QuidelOrtho Award** – Dr. Gwen Clarke
- **Blum Award** – Elaine Van Oyen
- **Buchanan Award** – Elaine Blais

Félicitations aux boursières de la SCMT 2024 : [Cliquez ici](#) pour en savoir plus sur ces bourses.

- **Bourses pour les infirmiers(ères) CSL Behring**– Stephanie Jinson, Michele Tobin
- **Bourses Grifols en l'honneur de Pat Letendre** – Donna Lee Jones, Nour Alhomsy
- **Bourses héritages des conférenciers** – Diana Kobes, Kristy Schmitt

Célébrons l'excellence : Rencontrez la première lauréate du prix Dana Devine de la Société Canadienne du Sang!

Nous sommes ravis d'annoncer que Melika Loriani a été sélectionnée pour recevoir le prix Dana Devine de la Société canadienne du sang en 2024! La recherche révolutionnaire de Melika sous le mentorat de Dr. Don Branch révolutionne le domaine en identifiant de petites molécules pour remplacer les IgIV. [Le prix Dana Devine de la Société canadienne du sang](#) a été créé cette année pour reconnaître des scientifiques prometteurs dans un domaine lié à la science et à la médecine transfusionnelles, aux banques de sang et aux biothérapies sanguines. Rassemblons-nous pour célébrer les réalisations de Melika et le brillant avenir qu'elle représente pour notre communauté!

Commanditaires et exposants de la SCMT 2024 : Le comité organisateur du congrès SCMT 2024 est très reconnaissant des commanditaires et exposants qui ont rendu ce congrès possible.

Partenaires : Société Canadienne du Sang, Héma-Québec

Commanditaires Platine - Discover Saskatoon, argenx Canada, CSL Behring Canada, Grifols Canada, QuidelOrtho

Commanditaires Argent - Pfizer Canada, Takeda Canada inc.

Commanditaires Bronze – Bio-Rad laboratories, MAK-SYSTEM, Roche



Exposants:

AstraZeneca, argenx Canada, Best Theratronics Ltd, Bio-Rad Laboratories, Cerus, Canadian Blood Services, CSL Behring Canada, Fresenius Kabi Canada Ltd, Grifols Canada, Haemonetics, Héma-Québec, IQMH, Inter Medico, MAK-SYSTEM, Pfizer Canada, QuidelOrtho, Takeda Canada, Recordati Rare Diseases, WellSky, Werfen

Réservez la date des événements éducatifs suivants:

4 juin, Virtuel: LearnTransfusion Seminar: [HLA nightmare cases](#)

10-14 juin, Virtuel, (français) : [Semaine de la sécurité transfusionnelle APCSTQ](#)

11 juin, Virtuel: LearnTransfusion Seminar: [Topic teaching: Interesting serology immunohaematology cases](#)

13 juin, Virtuel: CTTG lecture series: [Community-based research](#)

21-23 juin, St-John's : [LABCON conference](#)

23-27 juin, Barcelone: [ISBT international Congress](#)

22-26 juin, Bangkok: [ISTH Congress 2024](#)

Journée éducative de la SCMT : « C'est l'été bébé »!

La SCMT est heureuse d'annoncer son prochain événement éducatif virtuel mettant en vedette la transfusion intra-utérine et un cas intéressant de Para Bombay périnatal. L'événement aura lieu le 17 juillet 2024, de 12 h à 14 h 30 (HE), et sera de nouveau offert simultanément en anglais et en français. Ouvert à tous - vous n'avez pas besoin d'être membre de la SCMT pour y assister. [Inscrivez-vous ici](#).

Rappel : Les enregistrements des événements virtuels précédents sont maintenant disponibles dans le portail réservé aux membres sur la page « Éducation - webinaires ».

Consultez la [page « Carrières »](#) de la SCMT pour toutes les offres d'emploi actuelles. Intéressé à afficher un emploi ? Contactez le [webmestre](#) !

Blogues récents: Surveillez les nouveaux blogues sur les comités de la SCMT et sur l'accréditation des laboratoires de médecine transfusionnelle!

Le comité organisateur du Congrès de la SCMT 2024 est reconnaissant du soutien financier des commanditaires suivants:

